

Eines seguidors d'un marginat

PLATAFORMA DEL QUART MÓN/ N. 61 GENER 2012



I. He picat a la teva porta:

He picat a la teva porta,
he picat al teu corper tenir un llit,
per tenir un xic
de foc per escalfar-me.
Obre'm, germà
Per què em demandes
Si sóc d'Àfrica,
si sóc d'Àsia,
si sóc europeu?
Obre'm, germà.
No sóc un negre,
Ni un pell-roja,
Ni un oriental,
Ni un blanc,
Tan sols sóc un home
Obre'm, germà,
Obre'm la porta
Obre'm el cor,
Perquè sóc un home:
L'home
De tots els temps,
L'home
De tots els cels;
Un home, una dona
Com tu.





2. Amic del solitari

Oh Déu, força del feble,
consol de l'afligit, amic del solitari,
no deixeu que la pena aclapari els vostres fills,
ni l'angoixa del cor els separi de Vos.
Concediu-los que en la paciència de l'esperança
i la companyia de Crist puguin seguir al vostre servei
i visquin santament, fins que finalment arribin a la plenitud de
vida davant el vostre rostre,
per Jesucrist nostre Senyor.

Llibre d' oficis metodista





3. La conversión nos hace bien

La llamada a la conversión evoca casi siempre en nosotros el recuerdo del esfuerzo exigente, propio de todo trabajo de renovación y purificación. Sin embargo, las palabras de Jesús: «Convertíos y creed en la Buena Noticia», nos invitan a descubrir la conversión como paso a una vida más plena y gratificante.

El evangelio de Jesús nos viene a decir algo que nunca hemos de olvidar: «Es bueno convertirse. Nos hace bien. Nos permite experimentar un modo nuevo de vivir, más sano y más gozoso. Nos dispone a entrar en el proyecto de Dios para construir un mundo más humano». Alguno se preguntará: pero, ¿cómo vivir esa experiencia?, ¿qué pasos dar?

Lo primero es detenerse. No tener miedo a quedarnos a solas con nosotros mismos para hacernos las preguntas importantes de la vida: ¿quién soy yo?, ¿qué estoy haciendo con mi vida?, ¿es esto lo único que quiero vivir?

Este encuentro consigo mismo exige sinceridad. Lo importante es no seguir engañándonos por más tiempo. Buscar la verdad de lo que estamos viviendo. No empeñarnos en ocultar lo que somos y en parecer lo que no somos.

Es fácil que experimentemos entonces el vacío y la mediocridad. Aparecen ante nosotros actuaciones y posturas que están arruinando nuestra vida. No es esto lo que hubiéramos querido. En el fondo deseamos vivir algo mejor y más gozoso.

Descubrir cómo estamos dañando nuestra vida no tiene por qué hundirnos en el pesimismo o la desesperanza. Esta conciencia de pecado es saludable. Nos dignifica y nos ayuda a recuperar la autoestima. No todo es malo y ruin en nosotros. Dentro de cada uno está actuando siempre una fuerza que nos atrae y empuja hacia el bien, el amor y la bondad. Es Dios, que quiere una vida más digna para todos.

La conversión nos exigirá sin duda introducir cambios concretos en nuestra manera de actuar. Pero la conversión no consiste en esos cambios. Ella misma es el cambio. Convertirse es cambiar el corazón, adoptar una postura nueva en la vida, tomar una dirección más sana. Colaborar en el proyecto de Dios.

Todos, creyentes y menos creyentes, pueden dar los pasos evocados hasta aquí. La suerte del creyente es poder vivir esta experiencia abriéndose confiadamente a Dios. Un Dios que se interesa por mí más que yo mismo, para resolver no mis problemas, sino «el problema», esa vida mía mediocre y fallida que parece no tener solución. Un Dios que me entiende, me espera, me perdona y quiere verme vivir de manera más plena, gozosa y gratificante.

Por eso el creyente vive su conversión invocando a Dios con las palabras del salmista: «Ten misericordia de mí, oh Dios, según tu bondad. Lávame a fondo de mi culpa, limpia mi pecado. Crea en mí un corazón limpio. Renuévame por dentro. Devuélveme la alegría de tu salvación» (Salmo 50).

Martes, 17. Enero 2012

Fragment de l'homilia de José Antonio Pagola



Eines

seguidors d'un marginat



PLATAFORMA DE GRUPS DE REFLEXIÓ DE TEOLÒGICA EN I DES DEL QUART MÓN

Qui som

Som un conjunt de cristians i cristianes que des de fa temps estem en relació amb persones, famílies, grups, entitats i projectes del Quart món en diferents indrets de la Diòcesis de Barcelona.

Objectius:

- Escoltar el 4rt món.
- Comunicar-nos, seguir l'amistat i companyia mútua.
- Reflexionar sobre la vida de les persones del 4rt món.
- Trobar la interrelació entre el 4rt món, Déu i nosaltres.
- Aprofundir el la fe, seguint les passes de Jesús.
- Obrir horitzons pràctics i pastorals.
- Sensibilitzar a tota l'Església i a la nostra societat.

Quart Món

- Persones i famílies excloses i que pateixen rebuig.
- Persones i famílies que tenen uns buits importants en el seu procés de socialbilització.
- Persones i famílies mancades dels límits necessaris per conviure en societat.
- Persones i famílies amb dificultats en els hàbits socials, laborals i convivencials.

Podeu col.laborar amb nosaltres:

1. Donant-nos la vostra opinió sobre Eines.
2. Fent-nos arribar les adreces electròniques de persones o entitats interessades en rebre els nostres materials.
3. Compartint amb nosaltres els vostres materials pastorals sobre la marginació i el Quart Món.

Moltes gràcies a tots i totes!

Delegació de Pastoral Social
Rivadeneira, 6, 8a
08002 Barcelona
93 317 63 97
delpassocial@yahoo.es

Què fem?

- Presència directa en el 4rt Món.
- Reunions de reflexió per grups.
- Reunions de coordinació dels diferents grups.
- Trobades obertes a tothom.
- Converses i intercanvis amb teòlegs i persones d'altres àmbits.
- Contactes amb parròquies, entitats, moviments i grups.
- El.laboració i difusió de materials pastorals.

Si vols formar part de la Plataforma de grups de reflexió teològica - pastoral des del 4rt Món, només cal que et posis en contacte amb nosaltres.

Pots incorporar-te als grups ja existents o bé formar-ne un de nou.